



**INFORMATION · INFORMATORISCHE AUFEZEICHNUNG · INFORMATION MEMO · NOTE D'INFORMATION
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ · NOTA D'INFORMAZIONE · TER DOCUMENTATIE**

Brussels, December 1984.

EUROPEAN REGIONAL FUND

ADDITIONS TO THE SECOND SERIES OF NON-QUOTA ACTIONS : AN EXTRA 133 MIO ECU

The Commission has adopted a batch of four proposals to supplement the second series of non-quota measures under the European Regional Development Fund (ERDF), which the Council authorized on 18 January 1984 (1).

The aims of the proposals are to :

- extend the territorial coverage of certain measures;
- reinforce the existing measure covering the border areas of Ireland and Northern Ireland;
- institute a new measure linked to the Community fisheries policy.

Financing from ERDF for an amount of 133 MIO ECU is foreseen for projects planned

The projects

Wider territorial coverage for the "shipbuilding" areas measure instituted in October 1980 (2) and reinforced in the second series of non-quota measures. Information coming available in 1983 and 1984 shows that the situation in this is deteriorating. The Commission is proposing therefore to extend the measure to certain areas in the Federal Republic of Germany, France and Italy, designated by reference to sectoral and socio-economic criteria.

The "Textile" areas measure of the second series : in the light of the most recent statistical data and the sectoral and socio-economic criteria laid down, the Commission is similarly proposing to extend this measure to a number of other areas, in the Federal Republic of Germany.

The border areas in Ireland and Northern Ireland : the Commission is proposing to reinforce the non-quota measure instituted in October 1980, by adjusting its territorial coverage and incorporating new measures. Coverage is to be extended to areas adjacent to the border areas already covered and suffering from particularly serious employment problems. The measures already qualifying for assistance are to be backed up with grants for small business (investment, innovation, access to risk capital) and for establishing business advisory services. The areas in the Republic would be eligible for measures to promote the supply and use of natural gas, which would help to strengthen the economic base of those areas and at the same time serve the Community's energy policy objectives, in particular a lesser dependence on oil. The Commission is therefore proposing a package of measures designed both to stimulate consumption of natural gas, particularly by industry and the service sector (advisory and technical assistance, investment in small business, consumer campaigns and to facilitate supply by developing transport and distribution networks and by conducting feasibility studies.

(1) See P - 60 of October 1982 and IP(84)26
(2) See P - 99 of October 1979

New measure related to the Community fisheries policy : developments affecting the Atlantic, North Sea and Baltic fishing grounds, such as the extension of exclusive fishing zones to 200 miles and the Community's introduction of a system of resource management (total admissible catches, quotas, technical conservation measures) have had and will have repercussions for the fishing industry in coastal Member States and for the areas where the industry is located. Consequently, measures need to be taken in those areas to foster the development of new economic activities: improvements in fishing ports and reclamation of derelict industrial sites to house, such new activities; studies on the development potential of the areas in question; expansion of the small business sector and tourism, with special emphasis on sea-going pursuits (including measures to protect the environment).

Implementation

The above measures will be implemented in the form of special programmes to be submitted by Member States for approval. ERDF assistance for the measures will be as follows :

	UK	IRL	F	I	D	DK	TOTAL	million ECU
Shipbuilding areas			14	12	8			34
Textile areas					16			16
Border areas	16	32						48
Fishing areas	13		9			13		35
TOTAL	29	32	23	12	24	13		133

The following areas are covered by the measures :

"Shipbuilding" areas

In the Federal Republic of Germany :
the "Arbeitsmarktregionen" of Lübeck-Ostholstein and Bremen-Bremerhaven;

In France :

the areas covered by national regional aid schemes in the department of Loire-Atlantique and Var, including the canton of la Ciotat in the department of Bouches-du-Rhône;

In Italy :

the provinces of Gorizia, Trieste and Palermo, and the province of Genova except the non-assisted areas adjoining the province of Piacenza;

"Textile" areas

In the Federal Republic of Germany : the "Arbeitsmarktregionen" of Wunsiedel, Steinfurt, and Fulda, and the assisted areas in the "Arbeitsmarktregion" of Bayreuth;

"Border areas"

In Ireland : the counties of Donegal, Leitrim, Cavan, Monaghan, Louth and Sligo,

In Northern Ireland : the district council areas of Ballymoney, Coleraine, Moyle, Cookstown, Armagh, Banbridge, Craigavon, Dungannon, Fermanagh, Derry, Limavady, Magherafelt, Newry and Mourne, Omagh, and Strabane;

"Fishery areas"

In Denmark : the "Antskommune" of Bornholm; in the "Amtskommune" of Nordjylland, all kommuner north of the Limfjord except Aalborg; in the "Amtskommune" of Viborg, the kommuner of Hanstholm, Thisted Sydthy, Morsø, Sallingsund and Sundsøre; in the "Amtskommune" of Ringkøbing, the kommuner of Thybørn-Harboøre, Thyholm, Lemvig, Ulborg-Vemb, Ringkøbing, Holmsland, Skern and Egvad;

In France : in the department of Charente-Maritime, the district of la Rochelle; in the department of Finistère, the district of Quimper, and in the department of Morbihan, the district of Lorient;

In the United Kingdom: the travel-to-work areas of Hull and Grimsby.



**INFORMATION • INFORMATORISCHE AUFEZEICHNUNG • INFORMATION ME
ΠΛΗΡΟΦΟΡΙΑΚΟ ΣΗΜΕΙΩΜΑ • NOTA D'INFORMAZIONE • TER DOCUMENTATIE**

Décembre 1984

Fonds européen de développement régional

Complément à la deuxième série d'actions hors-quotas : 133 Mio ECU
supplémentaires

La Commission vient d'adopter une série de quatre propositions complétant la deuxième série d'actions hors-quotas du Fonds européen de développement régional (FEDER) décidée par le Conseil le 18 janvier 1984(1). Ces propositions visent :

- à compléter l'assiette territoriale de certaines actions;
- à renforcer l'action déjà en vigueur en faveur des zones frontalières de l'Irlande et de l'Irlande du Nord;
- à instituer une nouvelle action liée à la politique communautaire de la pêche.

Un concours du FEDER de 133 Mio ECU est prévu pour les actions envisagées.

Les actions

Une première proposition vise à compléter l'assiette territoriale de l'action "Construction navale" en vigueur depuis octobre 1980(2) et renforcée dans le cadre de la deuxième série. Les informations qui ont été rendues disponibles au cours des années 1983 et 1984 démontrent en effet l'aggravation de la situation de ce secteur. La Commission propose par conséquent l'extension de l'action à certaines zones situées en République Fédérale d'Allemagne, en France et en Italie et déterminées en fonction de critères sectoriels et socio-économiques.

De même, sur base des données statistiques les plus récentes et des critères sectoriels et socio-économiques fixés, la Commission propose d'étendre à des zones nouvelles, situées en République Fédérale d'Allemagne, l'action "Textile" instituée dans le cadre de la deuxième série.

S'agissant des zones frontalières de l'Irlande et de l'Irlande du Nord, la Commission propose de renforcer l'action hors-quotas instituée en octobre 1980 en adaptant son assiette territoriale et en la complétant par de nouvelles mesures. D'une part le territoire serait étendu à de nouvelles zones contiguës aux zones frontalières déjà couvertes et connaissant des problèmes particulièrement difficiles en matière d'emploi. D'autre part, les mesures déjà finançables seraient complétées

(1) Voir P-60 octobre 1982 et IP(84)25

(2) Voir P-99 octobre 1979

par des aides aux petites et moyennes entreprises (investissements, innovation, accès au capital à risque) et à l'animation économique. En outre, les zones de l'Irlande bénéficieraient de mesures destinées à favoriser l'approvisionnement et l'utilisation du gaz naturel qui, tout en permettant le renforcement de la base économique de ces zones, contribueraient à la réalisation des objectifs de la politique énergétique communautaire et notamment à la réduction de la dépendance du pétrole. Est ainsi prévu un ensemble de mesures visant à la fois à stimuler la consommation de cette source d'énergie, notamment par les secteurs de l'industrie et des services (conseil et assistance technique, investissements dans les PME, sensibilisation des consommateurs) et à faciliter son approvisionnement par le développement des réseaux de transport et de distribution et la réalisation d'études de faisabilité.

Enfin, il est proposé une action nouvelle liée à la mise en oeuvre de la politique communautaire de la Pêche. Les évolutions dans ce domaine et qui concernent les zones de pêche de l'Atlantique, de la Mer du Nord et de la Mer Baltique, telles que l'extension à 200 milles des zones de pêche exclusives et l'établissement par la Communauté d'un système de gestion des ressources (captures totales admissibles, quotas, mesures techniques de conservation), ont eu et auront des répercussions sur les activités de pêche des Etats membres riverains et les zones où ces activités sont concentrées. Dès lors, doivent être mises en oeuvre en faveur de ces zones des mesures permettant que de nouvelles activités économiques s'y développent : aménagement de ports de pêche ainsi que de sites industriels dégradés en vue d'accueillir ces activités, études sur les possibilités de développement des zones concernées, développement des petites et moyennes entreprises et du tourisme notamment à vocation maritime (y inclus des mesures en faveur de la protection de l'environnement).

Mise en oeuvre

Ces actions seront mises en oeuvre sous forme de programmes spéciaux à présenter par Les Etats membres à la Commission pour approbation. Le montant de la participation du FEDER au financement de ces programmes s'établit comme suit :

	UK	IRL	F	ITA	RFA	DK	TOTAL
Construction navale			14	12	8		34
Textile					16		16
Zones frontalières	16	32					48
Pêche	13		9			13	35
TOTAL	29	32	23	12	24	13	133

(MECU)

Zones concernées :

Action "Construction navale"

En République fédérale d'Allemagne :

Les "Arbeitsmarktregionen" de Lübeck-Ostholstein, et Bremen- Bremerhaven;

En France :

les zones bénéficiant d'un régime national d'aide à finalité régionale situées dans les départements de la Loire Atlantique et du Var, y compris le canton de la Ciotat dans le département des Bouches-du-Rhône;

En Italie :

Les provinces de Gorizia, Trieste et Palermo, ainsi que la province de Genova à l'exception de la zone non aidée contigüe à la province de Piacenza.

Action "Textile"

En République fédérale d'Allemagne : les "Arbeitsmarktregionen" de Ahaus, Steinfurt et Fulda, ainsi que les zones aidées de l'"Arbeitsmarktregion" de Bayreuth.

Action "Zones frontalières"

En Irlande : Les "Counties" de Donegal, Leitrim, Cavan, Monaghan, Louth et Sligo.

En Irlande du Nord : les "District Council Areas" de Ballymoney, Coleraine, Moyle, Cookstown, Armagh, Banbridge, Craigavon, Dungannon, Fermanagh, Derry, Limavady, Magherafelt, Newry et Mourne, Omagh, Strabane.

Action "Pêche"

- au Danemark: Le "Amtskommune" de Bornholm; dans le "Amtskommune" du Nordjylland, toutes les communes au nord du Limfjord à l'exclusion de la commune d'Aalborg; dans le "Amtskommune" de Viborg, les communes de Hanstholm, Thisted, Sydthy, Morsø, Sallingsund et Sundsøre; dans le "Amtskommune" de Ringkøbing, les communes de Thyborøn - Harboøre, Thyholm, Lemvig, Ulborg-Vemb, Ringkøbing, Holmsland, Skjern et Egvad;
- en France: dans le département de la Charente-maritime, l'arrondissement de La Rochelle; dans le département du Finistère, l'arrondissement de Quimper; dans le département du Morbihan, l'arrondissement de Lorient;
- au Royaume-Uni: Les "Travel-to-work areas" de Hull et Grimsby.